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Una màquina foradava l’entorn del Palau de Vidre ahir.

Primers preparatius per a la 
rehabilitació del Palau de Vidre
❘ lleiDa ❘ Les obres de rehabili-
tació del Palau de Vidre van 
començar oficialment aquest 
dilluns i ahir a la tarda un grup 
d’operaris ja estava preparant 
l’entorn del pavelló per col·lo-
car les bastides, maquinària 
i elements de seguretat. Està 

previst que en els tres primers 
mesos d’obres es “buidarà” 
per complet l’edifici i després 
es començaria amb la refor-
ma de l’estructura. Ahir di-
jous també es va instal·lar una 
tanca per envoltar l’històric 
edifici.

entitats representació

Tres lleidatans a la junta de la Federació Catalana de Donants de Sang
❘ lleiDa ❘ La Federació Catalana 
de Donants de Sang ha renovat 
la junta directiva i compta amb 
representació lleidatana. Albert 
Torra, de l’Urgell, la presideix i 

Joana Nieto, de Lleida, és vice-
presidenta. La Val d’Aran també 
està representada amb la vocal 
Lluïsa Estevez. Després de les 
eleccions celebrades el passat 

dia 16, la junta es va constituir 
ahir i va agrair la dedicació del 
que va ser el seu president, Marc 
Ibars, i de Josep Tomàs, secre-
tari general sortint.

l’aPUnt

ajuntament De lleiDa

Salutació a Pedro Sánchez ■ Durant el seu viatge a Madrid, 
el primer edil de Lleida va visitar el Congrés acompanyat 
de la diputada Montse Mínguez. Fèlix Larrosa va saludar el 
president en funcions del Govern central, Pedro Sánchez, 
i la presidenta de la Cambra Baixa, Francina Armengol.

❘ maDriD ❘ L’alcalde, Fèlix Larro-
sa, es va reunir ahir a Madrid 
amb el president de Renfe, Raül 
Blanco, per demanar més fre-
qüències ferroviàries per “re-
cuperar la competitivitat social 
de Lleida”. Van acordar la crea-
ció d’una comissió de treball en 
matèria ferroviària i Larrosa va 
convocar ahir mateix els alcal-
des i alcaldesses de Balaguer, 
les Borges Blanques, Cervera, 
Mollerussa, Tàrrega i Tremp, 
per concretar el pla de Rodalies 
de Lleida i treballar en comú 
estratègies per desenvolupar el 
transport ferroviari a Ponent.

Durant la reunió, Larrosa va 

manifestar la necessitat d’“ex-
plorar com es pot reforçar la 
capacitat de mobilitat per als 
lleidatans perquè és un tema 
claríssim de competitivitat 
territorial”. També va posar 
de manifest que Lleida “ha de 
tenir un paper rellevant en els 
trajectes dels combois interna-
cionals Barcelona-Lió i Madrid 
Marsella”, encara que va re-
conèixer que Renfe és l’única 

Lleida i sis capitals de comarca 
dissenyaran el pla de Rodalies
Larrosa va convocar ahir els alcaldes de Balaguer, les Borges, Cervera, Mollerussa, 
Tàrrega i Tremp || Després de reunir-se a Madrid amb el president de Renfe

serveis ferrocarril

empresa ferroviària que dona 
servei d’alta velocitat a Lleida. 
Ara aquests trens no tenen pa-
rada a la ciutat.

Larrosa i Blanco van conver-
sar sobre tarifes i abonaments 
“per poder competir des del 
punt de vista social en temes 
econòmics, sobretot per a la 
gent que necessita la mobilitat 
per anar a treballar o estudiar”. 
La Paeria assegura que Renfe es 
va comprometre a estudiar en 
quin punt està Lleida en relació 
amb l’evolució que s’està donant 
en altres destinacions ferrovi-
àries. L’alcalde va preguntar si 
Renfe està en disposició de po-
der operar el pla de Rodalies de 
Lleida “i amb quina immedia-
tesa”.  L’ajuntament indica que 
Blanco va manifestar que des-
prés de la reunió amb la Gene-
ralitat, estan pendents de rebre 
l’encàrrec. L’alcalde va subrat-
llar que “només amb aquest pla 
se situen al mapa totes les neces-
sitats de tots els serveis, combois 
i freqüències”. Larrosa i Blanco 
tornaran a mantenir una troba-
da d’aquí a quinze dies.

ERC critica l’Estat
D’altra banda, la diputada 

d’ERC al Congrés per Lleida, 
Inés Granollers, va denunciar 
que “portem trenta anys de 
desinversió a Rodalies perquè 
es va prioritzar construir l’alta 
velocitat”.

millorS tarifeS
larrosa i Blanco van parlar 
sobre millorar tarifes i 
abonaments per poder 
augmentar la competitivitat

Congrés amb uns 400 
metges de família
❘ lleiDa ❘ La Societat Cata-
lana de Medicina Familiar 
i Comunitària celebrarà el 
29 Congrés els propers dies 
5, 6 i 7 d’octubre a l’Edifi-
ci Transfronterer de la Uni-
versitat de Lleida i està pre-
vista una participació d’uns 
400 metges de família de tot 
Catalunya.

Distinció a la Paeria per 
l’aposta per l’FP dual
❘ lleiDa ❘ La Paeria ha obtingut 
una certificació de qualitat 
del Nivell 2 Assegurament 
per la seua gestió i organit-
zació a l’FP dual, de la mà de 
l’institut Ronda com a cen-
tre impulsor. Des del curs 
2012-2013, l’ajuntament 
acull alumnes de cicles de 
formació dual dels centres 
Ronda, Torre Vicens, Capar-
rella, Acadèmia Martínez, 
Episcopal i Ilerna, distribuïts 
en diferents departaments 
municipals.

Reparació de la coberta 
del Rectorat
❘ lleiDa ❘ Les empreses Lluís 
Puigdevall i Codeco Obres 
opten al concurs per reparar 
l’ala sud-oest de la coberta 
de l’edifici del Rectorat de 
la Universitat de Lleida el 
pressupost del qual és de 
331.022,87 euros.

Vox denuncia “brutícia i 
deixadesa” a Balàfia
❘ lleiDa ❘ El grup municipal de 
Vox denuncia “brutícia i dei-
xadesa al carrer Beat Fran-
cesc Castelló Aleu amb avin-
guda Marimunt”, a Balàfia.
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La Fira del Torró consolida l’aula 
dedicada al xocolate i vi.

p. 12
Un jove de Mollerussa mor en un 
accident laboral a Esplús.

p. 14

el d’ahir va ser el segon ple de la corporació després de les eleccions i el primer després de les vacances.

gErarD hoyas

maría molina
❘ LLEiDa ❘ El ple de la Diputació 
va aprovar ahir el pla de coo-
peració municipal en matèria de 
salut que preveu una inversió de 
30 milions per a aquest any, el 
2024 i el 2025, a deu milions per 
anualitat i que duplica la partida 
destinada al trienni 2020-22. 
Prioritza la millora i adequa-
ció de les infraestructures de 
captació, emmagatzematge, 
distribució, així com sistemes 
de tractament i potabilització 
d’aigua de boca. D’aquesta for-
ma, fomenta que els municipis 
tinguin xarxes de distribució 
en bones condicions que evitin 
fuites i malbarataments, sobre-
tot en èpoques de sequera com 

l’actual. També preveu millores 
i adaptació de les infraestructu-
res de tractament de l’aigua de 
les piscines i de les dedicades a 
la recollida d’aigües residuals 
per a la seua depuració.

A més, finançarà la compra, 
reforma i construcció d’equi-
paments com consultoris mè-
dics, tanatoris o cementiris i la 
construcció i reforma d’edificis 
per ser utilitzats com a gosseres.

D’aquesta partida, 1,6 mili-
ons estan destinats a la Paeria 
de Lleida i 28,4 a repartir entre 

La Diputació assigna 30 M€ al pla  
de salut i prioritza tractar aigües
Primarà fins al 2025 projectes que millorin la qualitat i permetin estalviar en el 
proveïment || També inclou equipaments com consultoris o cementiris

municipis administració

tots els ajuntaments i EMD. La 
distribució es farà partint d’una 
base fixa a la qual se sumaran 
variables depenent de la pobla-
ció. Així, 1,2 milions d’euros es 
destinaran a entitats municipals 
descentralitzades; 2,4 a munici-
pis de comarques de muntanya, 
14 milions es distribuiran entre 
tots els municipis i 10,8 es re-
partiran entre els ajuntaments 
segons els veïns que hi hagi cen-
sats. El pla es va aprovar per 
unanimitat de tots els grups de 
la corporació.

n El ple també va ratificar 
els convenis de col·labora-
ció amb els consells de l’Alt 
Urgell, els dos Pallars, l’Alta 
Ribagorça i la Cerdanya per 
a la gestió del servei destinat 
a la recollida de mostres d’ai-
gua per al consum humà. Su-
posa una inversió de gairebé 
30.000 euros per a la presa 

de mostres que s’ha fet du-
rant aquest any. 

En total se n’han efectuat 
prop de 950 en aquest exer-
cici, gairebé 350 al Pallars 
Sobirà, que ha suposat un 
cost d’uns 10.000 euros. A 
l’Alt Urgell i el Jussà s’han 
fet més de 200 i a l’Alta Ri-
bagorça, 83.

Conveni amb els consells de 
muntanya per analitzar l’aigua

paeria de lleida
La institució provincial 
destina 1,6 milions a 
l’ajuntament de la capital 
per a aquesta finalitat

Moció de suport 
als parcs de 
bombers 
voluntaris
n El ple de la Diputació 
va aprovar per unanimitat 
de tots els partits la mo-
ció presentada pel grup de 
Junts-Impulsem per recla-
mar millores al marc le-
gal, la flexibilització dels 
horaris de presència als 
parcs i les millores en la 
cobertura sanitària per a 
la protecció dels bombers 
i bomberes voluntàries 
de Ponent i l’Alt Pirineu 
i Aran. 

La moció insta el Go-
vern que adopti mesures 
en aquest sentit i també 
per millorar les seues ins-
tal·lacions i que es tingui 
en compte la tasca de les 
Agrupacions de Defensa 
Forestal.

leS clauS

Salut mental
z Llum verda a l’acord de col·la-
boració amb entitats de salut 
mental amb 500.000 euros.

Renúncia
z El ple va ratificar la renúncia 
de Torà i Verdú d’ajuts de 4.000 
al no poder executar-se.

Menjador del Segrià
z avala la pròrroga del conve-
ni de gestió amb el segrià del 
menjador i de transport a les 
escoles especials per 57.000 
euros.

Atansant serveis
z El president, Joan Talarn, i els 
vicepresidents van presentar 
ahir a alcaldes del pla els serveis 
de la Diputació i es van compro-
metre a accelerar tràmits i mi-
llorar l’eficàcia administrativa.
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